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PROTOKOLL FRA ÅRSMØTE 2024
NATURVERNFORBUNDET I NORDLAND

Tid: 16 mars 2024, klokken kl. 13:00
Sted: Radisson Blu, Bodø

Vedlegg til protokollen
1) Årsberetning 2023
2) Regnskap 2023

Til stede på møtet: 

Frode Solbakken, leder / Naturvernforbundet i Rana og omegn
Janne Helen Lorentsen, Naturvernforbundet på Ytre Helgeland
Jonas Jensen, Naturvernforbundet i Salten
Anne Grete Årnes, Ytre Helgeland
Randi Skjerstad, Naturvernforbundet i Salten
Dag Johansen, styremedlem / Naturvernforbundet i Rana og omegn
Bente Aasjord, Naturvernforbundet i Salten (forlot ca. kl. 1415)
Martin Eggen, Naturvernforbundet i Lofoten (forlot ca. kl. 14)
Tonje Justsen, Naturvernforbundet i Lofoten
Gisle Sæterhaug, Naturvernforbundet i Salten
Rolf Steen, Naturvernforbundet i Salten
Kaja Langvik-Hansen, representere fylkeslaget i Forum for natur og friluftsliv i Nordland
John Arild Olsen, styremedlem / Naturvernforbundet i Salten
Unni Edvardsen, Naturvernforbundet i Salten – forlot møte før årsmøtet
Siv Bårdsen, Naturvernforbundet i Rana
Vibeke Steinsholm, Naturvernforbundet på Sør-Helgeland

Antall delegater med stemmerett: 13 – Martin Eggen forlot kl. 14.00, antall delegater 12.

Sak 1 Valg av møteleder, referent og protokollunderskrivere

Vedtak: 
Som møteleder velges Frode Solbakken
Som referent velges Kaja Langvik-Hansen
Til å signere protokollen fra årsmøtet velges

Bente Aasjord (forlot kl. 1415) 
Gisle Sæterhaug
Vibeke Steinsholm valgt kl. 1455.
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Sak 2 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Innkalling  
Vedtak:

1) Innkalling vedtas, men at det bemerkes at innkallingen kom ut til medlemmene etter 
fristen.  

2) Innkommet forslag fra naturvernforbundet i Rana og omegn tas til orientering og 
sendes over til det nye fylkesstyret.   

 
Dagsorden 
Vedtak: 

1) Dagsorden godkjennes.  
 

Sak 3 Årsmelding 2023 
Styret la frem årsberetning for 2023.  

Vedtak:  
Styrets årsmelding godkjennes med følgende merknader 

 Oppdrett- punkt 1 Naturvernforbundet sine leserbrev og svar var også tatt inn i 
Intrafish. 

 Oppdrett – punkt 3 Også i Brønnøysund Avis 
 Oppdrett – punkt 7 Fylkesstyret har kontaktet NRK for å få oppmerksomhet om saken 

men ikke lyktes, fylkesstyret har kontaktet medieavdeling i Naturvernforbundet 
 Kampen mot vindkraftprosjekter – Fylkeslaget har sendt inn høringsuttalelse til 

Hattfjelldal Kommune, imot vindkraft som tema i kommuneplanen.   
 Kampen mot vindkraftprosjekter – Fylkeslaget har positive erfaringer med 

samarbeidet med de lokale nettverkene i Motvind på Helgeland.  
 Andre offentlige markeringer – Randulf Valle 
 Arbeid i landsstyret – Kaja deltok delegat på landsstyremøtet 11-12. mars i Førde, 

med besøk i Vevring hvor Nordic Mining har etablert gruve med utslipp til 
Førdefjorden 

 
 Tillegg til årsberetningen 

  
Fylkeslaget sin representasjon i ulike organer  
Kaja Langvik-Hansen, styremedlem i Forum for Natur og Friluftsliv Nordland (FNF), og 
medlem i fiske- og oppdrettsutvalget i Naturvernforbundet 
Janne Helene Lorentsen, varamedlem i FNF Nordland, medlem i skogutvalget i 
Naturvernforbundet. 
Dag Johansen, valgkomiteen FNF Nordland 
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Svein Hammer og Rakel Nystabakk, medlemmer i Jordbruksutvalget til Naturvernforbundet.  
 
Fylkeslaget har gjenopptatt samarbeidet med fylkeslaget i Troms og Finnmark. 
Hvor temaet er geografiske utfordringer, antall medlemmer og de store utfordringene med 

saker. Midler til ansatte ressurser i Nord-Norge : Regionsekretærstillingen sine 100% ble 
omfordelt til fylkessekretærer i de 3 nordlige fylkene. Fordeling ble 25% til Nordland og 
Troms, mens Finnmark fikk 50% på grunnlag av de store utfordringene som 
Naturvernforbundet har i Finnmark.  Evalueres ved slutten av 2024 av landsstyret. 

 
Sak 4 Regnskap 2023
Frode Solbakken la frem regnskap for 2023.  
Revisor Gisle Sæterhaug kom med kommentarer til regnskapet.  
 
Hovedtallene er som følger:  
 
Inntekter  224 610 
Utgifter  62 680 
Resultat  161 930 
Saldo 31.12 243 443 
Kortsiktig gjeld 20 945 
Egenkapital  222 498 
 
Revisor mottok regnskapet 15-3-2024, det ble etterspurt bilag og andre opplysninger. 
Regnskapet ble gjennomgått og godkjent.  
 
Vedtak:  
Regnskap 2023 godkjennes. Regnskapet legges ved protokollen.  
 
Sak 5 Aktivitetsplan 2024 
Frode Solbakken la frem styrets forslag til aktivitetsplan for 2024. Planen legger føringer for 
arbeidet til fylkesstyret/fylkeslaget i 2024. 

Forslag fra styret:  
 Utvikle fylkessekretærstillingen mht innhold og omfang. Årshjul og arbeidsoppgaver. 
 Støtte særskilt de to nye/restara lokallagene på Røst og i Grane/Hattfjelldal/Vefsn. 
 Gjennomføre tillitsvalgtopplæring 
 Minst to fysiske styremøter i kommende år.  
 Gjennomføre minst ett offentlige møte i kommende år.  

 
Innspill fra årsmøte:  

1. Landbasert oppdrett 
2. Torskeoppdrett  
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3. Lokallagsnettverk (Møte mellom lokallagene og fylkesstyret for å lettere kunne 
samarbeide om saker og tema) 

4. Media - Janne kan bidra med sosiale medier (facebook) 
5. Viktig å synliggjøre våre saker,  
6. Støtte Naturvernforbundet i Salten som har ligget nede. Årsmøte planlegges 

den 24.april  
7. Synliggjøring, Naturvernforbundet er nå over 40 000 ! 
8. Seminar (på Sør-Helgeland) om oppdrett i lag med oppdrettutvalget/ledelsen i 

Naturvernforbundet (Randi Storhaug) 
9. Fysiske møter for lokallag og lokallagssmedlemmer 
10. Viktig med kontakt med alle medlemmene. 
11. Kraftsituasjonen  
12. Fugler - hva er det naturvernet skal verne. Løfte arbeidet og kunnskapen som 

finnes lokalt. Sjøfugler er fellesnevner for alle kystsamfunn.   
13. Aktiviteter for barn og unge. Fugler og plast kan være 
14. GRØNN Helg 
15. Styret bør koordinere og følge opp regional arealplan for Nordland 
16. Elvemusling - forslag til eksjorsjon (Festvåg Bodø) 
17. Fylkessekretærstillingen - arbeid for at denne økes og at det søkes om penger 

til ulike aktiviteter/prosjekt.  
18. Fylkessekretær kan sende ut nyhetsblad.  

 
Vedtak:  
Forslaget fra styret vedtas. Innspillene fra årsmøtet sendes til fylkesstyret som gjør en 
prioritering.  
 
Sak 6 Budsjett 2024 
Vedtak: Årsmøte delegerer til fylkesstyret og utarbeide budsjett basert på aktivitetsplanen.
 
Sak 7 Forslag til landsmøte 
Vedtak: Forslaget fra Rana “Endring av kap 4.2 Energi i Naturvernforbundets 
prinsippprogram”, sendes til fylkesstyret for videre oppfølging frem mot landsmøtet 8-10 
november 2024.  
 
Sak 8 Innmeldte saker  
Ingen innmeldte saker 

Sak 9 Valg 
Følgende ble valgt til styre for 2024:  
Leder:   Frode Solbakken, Rana velges for 1 år 
Styremedlem: Dag Johansen, Rana velges for 1 år 
Styremedlem: June Grønseth, Lofoten velges for 1 år 
Styremedlem: Vibeke Emilie Steinsholm velges for 1 år 
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Vara: Tonje Justsen, Lofoten/Røst velges for 1 år 
Vara: Baard Mikalsen, Narvik, velges for 1 år  
Vara: Kjell Iver Johansen, Sør-Helgeland, velges for 1 år.  
 
Følgende ble valgt til valgkomité:  
Leder for komiteen:  Kaja Langvik-Hansen 
komitemedlem:  Kjærand Torgersen 
Komitemedlem:   
 
Fylkesstyret spør Kjærand Torgersen om han vil fortsette. Fylkesstyret utnevner et siste 
medlem.  
 
Følgende ble valgt til revisor: 
Gisle Sæterhaug 
 
Landsstyremedlemmer  
Vedtak: 
Dag Johansen, velges for 2 år 
Kaja Langvik-Hansen, vara, velges for 2 år 
 
Følgende ble valgt til lokallagets utsending til Naturvernforbundets landsmøte:  
Dag Johansen, deltar på grunnlag av å være landsstyremedlem 
 
Vedtak: 
 Følgende delegater velges til landsmøte 
1.Frode Solbakken (Rana) 
2.Kaja Langvik-Hansen (Vesterålen) 
3.Tonje Justsen (Lofoten/Røst) 
 
1.vara: Jonas Jensen (Salten) 
 
Styret gis fullmakt til å innstille på varadelegater, som ses i sammenheng med valg av 
delegater fra lokallagene.  
 
 
 
Møte ble hevet klokken 16.51 
 

Bodø-16-3- 2024 
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_______________________ 
Protokollunderskriver 1 

_______________________ 
Protokollunderskriver 2 
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          Bodø 16.03.2024 

 

              Årsberetning 2023 
 
Forrige årsmøte i fylkeslaget ble avholdt i Bodø den 18. mars 2023. Følgende valg ble gjort: 

 

Fylkesstyre: 

Frode Solbakken, leder 

Dag Johansen, styremedlem 

John Arild Olsen, styremedlem 

Janne Helen Lorentzsen, medieansvarlig 

Mina Rosenvinge, varamedlem 

 

Som revisor ble valgt: 

Gisle Sæterhaug 

 

Valgkomité: 

Gisle Sæterhaug 

Kjærand Torgersen 

Kaja Langvik-Hansen 

 

Representant i Naturvernforbundets landsstyre:  

Dag Johansen 

 

Vararepresentant i Naturvernforbundets landsstyre: 

Kaja Langvik-Hansen 

 

Fylkesstyret ble valgt som et overgangsstyre fram til et ekstraordinært fylkesårsmøte som 

skulle avholdes etter tilsetting av fylkessekretær. Det viste seg at det drøyde med avklaring av 

betingelsene for fylkessekretærstillingen i Naturvernforbundets sentralstyre og sekretariat. Ny 

fylkessekretær først ble tilsatt 11.03.2024. Derfor avholdes dette fylkesårsmøtet som et 

ordinært årsmøte.  

 

Ny fylkessekretær er nå tilsatt i 25% stilling og heter Lisa Rokkan, bor i Lofoten og har 

bakgrunn som biolog. Hun har bred erfaring fra frivillig sektor og har jobbet innen reiseliv og 

med naturformidling. 

 

Fylkesstyret har med begrensede ressurser etter beste evne forsøkt å svare ut de viktigste 

naturutfordringene i fylket og holdt kontakt med lokallagene i tilknytning til aktuelle lokale 

natursaker. Vi har ikke hatt noen fysiske samlinger, verken i styret eller for fylkeslaget 

forøvrig, med ett unntak. Totalt har vi gjennomført tre styremøter på Teams i perioden og 

ellers holdt kontakten internt i styret pr. telefon og pr. e-post og med fylkesorganisasjonen 

forøvrig via e-post. Det har derfor utviklet seg en "digital slagside" i fylkeslaget i året som har 

gått.  
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Dette har blitt gjort i fylkeslagets regi, kronologisk på tema: 

 

Høringsuttalelser/avisoppslag imot oppdrett i åpne anlegg: 
 
1. Den 01.02.2023 startet lokallaget i Lofoten i samarbeid med fylkeslaget en artikkelserie 

imot torskeoppdrett, "Torskeoppdrett – en trussel for villtorsk og fiskerinæringen" som kom 

inn i Lofot-Tidende, Lofotposten og Avisa Lofoten. Den 16.02.2023 ble den fulgt opp med 

artikkelen "Hva er egentlig status for torskeoppdrett?" i  Nordlys / Nord-Norsk Debatt og 

denne artikkelen kom også på trykk i Avisa Nordland, Helgelendingen og Fremover. Vi fikk 

svar fra direktør for havbruk vest i Sjømat Norge og fagansvarlig torskeoppdrett, Krister 

Hoaas i Intrafish den 18.02.2023:  

www.intrafish.no/kommentarer/sjomat-norge-svarer-naturvernforbundet-pa-bekymring-rundt-

torskeoppdrett/2-1-1406517 

Vi svarte Sjømat Norge i Avisa Nordland den 09.03.2023: 

www.an.no/naturvernforbundet-svarer-sjomat-norge/o/5-4-1732402 

 
2. Den 25.04.2023 sendte vi inn høringsuttalelse imot søknad fra MOWI AS om etablering av 

oppdrettsanlegg for laks, ørret og sjøørret på 3900 tonn MTB i åpen sjø ved Hareodden i 

Bindal kommune i samarbeid med lokallaget på Sør-Helgeland. Denne høringsuttalelsen fikk 

fullt gjennomslag hos kommunedirektøren i Bindal som for første gang innstilte på å returnere 

en oppdrettssøknad. Med våre argumenter innstilte kommunedirektøren på at MOWI måtte 

gjennomføre en konsekvensutredning. Såvidt vi vet har ikke MOWI kommet tilbake med 

noen ny søknad ved Hareodden.  

 

3. Den 10.05.2023 sendte lokallaget på Sør-Helgeland i samarbeid med fylkesstyret et åpent 

brev/bekymring til Statsforvalteren i Nordland vedr. tilstanden i Toftsundet etter at en 

rutinemessig B-undersøkelse av bunnmiljøet under oppdrettsanlegget ved Lismåsøy hadde 

vist kvalitet 4, dvs. svært dårlig. Det åpne brevet ble sendt i kopi til bl.a. Nordland 

Fylkeskommune, Brønnøysund Avis og Helgelands Blad. Dette som ledd i kampen mot 

Helgeland Miljøfisk AS sin konsesjonssøknad om et gigantisk landbasert oppdrettsanlegg på 

Toft i Brønnøy. 

 

4. Den 14.06.2023, samme dag som Bodø kommunestyre behandlet planprogram for å sette 

av to lokaliteter til torskeoppdrett på Helligvær, fikk fylkeslaget sammen med FNF, BirdLife 

og NJFF Nordland inn et avisinnlegg om saken i Avisa Nordland der vi støttet opp under 

flertallet av partiene som gikk for kommunedirektørens innstilling: Utsette behandlingen og 

heller vurdere lokalitetene inn i den forestående kommuneplanrevisjonen. I bunnen 

argumenterte vi for Havforskningsinstituttets tilrådning om forbud mot torskeoppdrett mellom 

Stadt og Bodø og imot torskeoppdrett prinsippielt. (Den 22.11.2022 hadde vi sendt inn 

høringsuttalelse sammen med de samme organisasjonene imot dette planprogrammet) 

 

5. Den 19.10.2023 sendte fylkeslaget inn høringsuttalelse imot søknad fra MOWI AS om 

etablering av oppdrettsanlegg for laks, sjøørret og regnbueoppdrett i åpen sjø på 2340 tonn 

MTB ved Langstranda i Rødøy kommune. I desember innstilte kommunedirektøren i Rødøy 

på å avvise MOWI sin søknad med våre dokumenterte begrunnelser: 1) Søknaden skulle vært 

konsekvensutredet i henhold til forskrift om konsekvensutredning §10 og 2) 

kunnskapsgrunnlaget er ikke tilstede i søknaden i henhold til naturmangfoldlovens §§ 8 – 12, 

særlig §10 (økosystemtilnærming og samlet belastning). Signalene fra politikerne i Rødøy er 

nå at de vil revidere hele kystsoneplanen sin og der ikke vil legges ut nye arealer til 

fiskeoppdrett. 

http://www.intrafish.no/kommentarer/sjomat-norge-svarer-naturvernforbundet-pa-bekymring-rundt-torskeoppdrett/2-1-1406517
http://www.intrafish.no/kommentarer/sjomat-norge-svarer-naturvernforbundet-pa-bekymring-rundt-torskeoppdrett/2-1-1406517
http://www.an.no/naturvernforbundet-svarer-sjomat-norge/o/5-4-1732402
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6. Den 30.01.2024 sendte fylkeslaget inn klage på Statsforvalteren i Nordland sin 

utslippstillatelse for Organic Seafarm AS torskeoppdrettssøknad ved Breivikodden i Rødøy 

kommune med dokumentert hovedbegrunnelse at utslippstillatelsen er gitt uten å nevne hvilke 

typer og mengder utslipp (finnes heller ikke i tiltakshavers søknad) tillatelsen skal gjelde for 

(!?). Dermed tilfredsstiller den ikke elementære krav til hva slike utslippstillatelser skal 

inneholde slik disse kravene er formulert i forurensningsforskriften kapittel 36. Kopi er sendt 

til Miljødirektoratet, og vi venter spent på hvordan forvaltningen skal komme seg ut av denne 

åpenbare pinligheten.... 

 

7. Den 19.02.2024 sluttet fylkeslaget seg til en høringsuttalelse i regi av FNF, BirdLife og 

NJFF Nordland imot reguleringsplanarbeid for et landbasert oppdrettsanlegg omsøkt av Gaia 

Salmon Holding AS på 40000 tonn MTB (!!) på de uberørte Rossøyan i Selværflaget, Træna 

kommune. Fylkesleder har videre kontaktet journalist i NRK og bidratt til å lage et program 

for å få nasjonalt søkelys om hva planene kan føre til av naturrasering i Træna-skjærgården: 

Nedhøvling av over 2 km2 strandnatur med oppdrettsanlegg, helikopterlandingsplass, molo, 

kaianlegg mm. Det er i skrivende stund litt uvisst om programmet vil bli offentliggjort. 

 

 

Areal- og vernesaker: 
 
1) Den 07.07.2023 ble det sendt inn i regi av FNF, Salten Naturlag, BirdLife, NJFF Nordland 

og fylkeslaget en høringsuttalelse til forslag til kommuneplanens arealdel for Gildeskål 

kommune som går på temaene akvakultur, torskeoppdrett, hytter og fritidsboliger og bygging 

i strandsonen.  

 

2) Den 11.07.2023 sendte fylkeslaget inn en klage på Statsforvalteren i Nordland sitt vedtak 

2023/29428 "Dispensasjon for etablering av utslippsledning i Saltstraumen marine 

verneområde" av 20.06.2023, med kopi til Miljødirektoratet. Dette er også et 

forvaltningsmessig pinlig vedtak fra Statsforvalterens side som gav dispensasjon for 

kloakkutslipp til en hytteplan (for 22 hytter) på Fløberget som bare er omsøkt av en 

tiltakshaver, men ikke vedtatt av Bodø kommune. I tillegg påviste vi i klagen at 

dispensasjonen er beheftet med åpenbare juridisk feil anvendelser av 

dispensasjonsparagrafene §3, §5 og §6 i verneforskriften. Svar på klagen foreligger ikke.  

 

3) Den 19.01.2024 ble det sendt inn høringsuttalelse på revisjon av forvaltningsplan for 

Saltstraumen marine verneområde i regi av FNF, Salten Naturlag, BirdLife, NJFF Nordland 

og fylkeslaget der vi går inn for innstramming av fiskemulighetene og besøksplanen så langt 

verneforskriften gir mulighet for.   

 

 

Kampen imot vindkraftprosjekter: 
 
Fylkesleder har hatt tett kontakt med Motvind ang. fire prosjektframstøt fra Nordic Wind AS 

opp mot grunneiere i Hattfjelldal, Leirfjord, Hemnes og Rødøy. Alle prosjektene er rettet 

100% i inngrepsfri natur. Og taktikken til Nordic Wind har vært å kjøpe opp grunneierne bak 

lukkede dører. Dette har effektivt blitt undergravd av Motvind ved å arrangere folkemøter i 

kommunene for å få prosjektene opp i dagslyset. Til disse folkemøtene har Frode blitt invitert 

til å holde appell hvis hovedbudskap har vært at skal kommunene beholde råderetten over 

arealene sine i henhold til endringene i plan- og bygningsloven i fjor, så må de la være å legge 

ut områder til vindkraft i arealplanene sine. Folkemøtene har vært svært godt besøkt og satt 
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dagsorden i kommunene, f.eks. i Hattfjelldal i februar der det møtte opp over 200 personer. 

Både Hattfjelldal, Leirfjord og Rødøy har hittil vedtatt å ikke legge ut areal for vindkraft og 

svært få grunnneiere har bitt på agnet.  

 

 

Andre offentlige markeringer: 
 
Den 02.11.2023 arrangerte fylkeslaget sammen med lokallaget i Rana og omegn et åpent 

folkemøte på Rana bibliotek på temaet "Har villmarka det bedre uten oss? – Villmarkstur på 

naturens premisser". Innleder var naturformidler og forfatter Randulf Valla. Ca. 60 personer 

møtte opp. Møtet problematiserte moderne friluftsliv, særlig i kommersiell regi som kan 

medføre betydelig naturslitasje. Møtet tok også opp prinsipper og ideer på sporløs ferdsel.  

 

 

Annet: 
 
Trond Blomlie har representert Naturvernforbundet i Narvik og Nordland på en veldig god 

måte i forbindelse med NVE sin revisjon av vannkraftanlegget i Sjomenvassdraget. Dette 

arbeidet er også veldig anerkjent sentralt i Naturvernforbundet. Fylkeslaget har dekket hans 

reiseutgifter i forbindelse med revisjonen. 

 
Frode og Dag deltok digitalt på Regionalt innspillsmøte for Nord-Norge  om 

Stortingsmeldinger for klima og naturmangfold den 23.11.2023 i regi av Klima- og 

miljødepartementet. Klima- og miljøminister Andreas Bjelland Eriksen ledet møtet fysisk på 

Framsenteret i Tromsø. Frode og Dag holdt hvert sitt innlegg. Departementet ønsket skriftlig 

innspill etter møtet, og Frode og Dag utformet et tre siders notat som vi sendte inn til 

departementet den 30.11.2023 med kopi til alle lokallagslederne i Nordland. Våre 

hovedpoenger var: 

* Nødvendigheten av å bryte de økonomiske bindingene mellom tiltakshavere og 

biomangfoldutredere for at naturkartleggingene skal kunne bli objektive og av god kvalitet. 

* Oppheving av kommunenes rett ifølge pbl §19-2 fra 2020 til å dispensere fra egne 

arealplaner og nasjonale miljøføringer.  

* Forbud mot åpne oppdrettsanlegg og landbaserte oppdrettsanlegg i strandsonen, de må over 

i lukket drift med null utslipp, null smitte og gjenbruk av bioavfallet. 

* Kritikk av misbruket av klimakrisen som en fantastisk forretningsmulighet for "grønn" 

nedbygging av naturmangfoldet. På denne måten tar ikke myndigheter og næringsliv 

naturkrisen på alvor og undergraver sin egen troverdighet i befolkningen. 

* Kritikk av myndighetenes håndtering/manglende etterlevelse av miljødommer, spesielt 

Fosendommen hvilket undergraver tilliten mellom befolkning og myndigheter ytterligere. 

 

 

 

Arbeidet i landsstyret:  
 
Siden 18. mars i fjor til 16. mars i år har det vært avholdt totalt sju landsstyremøter, fem 

digitale på Teams og to fysiske møter, hhv. på Sundvollen i Hole kommune 30.09.- 

01.10.2023 og i Stavanger 09.03. – 10.03.2024. Dag har deltatt på samtlige.  

 

Av saker som Nordland har fått gjennomslag for, må nevnes vårt forslag fra styremøtet 

12.09.2023 til landsstyremøtet på Sunnvollen om at Naturvernforbundet sentralt skulle starte 
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arbeidet for et nasjonalt opprop sammen med så mange miljøorganisasjoner som mulig for at 

all oppdrett skal inn i lukkede, utslippsfrie anlegg. Forslaget var begrunnet i det store 

utbyggingspresset, programformuleringene i prinsipprogrammet og med fakta om organisk og 

tungmetallutslipp fra norsk oppdrettsnæring, tiltagende dårlig, uakseptabel dyrevelferd, 

rømmingsproblematikk og geneinnblanding i villfiskbestander. Sentralstyret hadde innstilt på 

at saken skulle "tas med videre som forslag til utarbeidelsen av arbeidsprogram for neste 

periode." Med argumentasjon og i samarbeid med landsstyrerepresentanter fra andre fylker 

som er hardt rammet av oppdrett, spesielt Hordaland og Troms, fikk vi snudd hele landsstyret 

inkludert sentralstyret slik at vårt forslag ble enstemmig vedtatt. Den 30. januar var teksten til 

det endelige nasjonale oppropet avklart med i alt seks andre miljøorganisasjoner og ble sendt 

ut til pressen og myndighetene, her i NTB sin versjon:  

 

https://kommunikasjon.ntb.no/pressemelding/18043513/norske-oppdrettsanlegg-ma-tettes-

eller-stenges?publisherId=17848172&lang=no 

 

Oppropet er også oversendt regjeringen ved fiskeri- og havminister Cecilie Myrseth samt til 

partigruppene på Stortinget i forbindelse med behandlingen av NOU 2023: 23 Helhetlig 

forvaltning av akvakultur for bærekraftig verdiskapning (Havbruksmeldingen). 

 

På det samme landsstyremøtet hadde sentralstyret innstilt på å legge ned gruveutvalget i 

Naturvernforbundet "da det ikke har lyktes intern valgkomite å finne tilstrekkelig nok 

kandidater". I og med at to fra gruveutvalget var villige til å fortsette ifølge telefonsamtale 

Dag hadde tatt til en av de i forkant av møtet samt at ytterligere to nye kandidater hadde sagt 

ja, reiste Dag motstand mot forslaget. Politisk var det et uheldig signal i den situasjonen vi 

står i, nemlig storstilt press for "grønn" nedbygging av naturmangfoldet med 

mineraler/gruvevirksomhet som "den nye oljen". Enden på diskusjonen ble at gruveutvalget 

ble vedtatt ikke nedlagt under forutsetning av at en utvidet valgkomite (der bl.a. Dag ble 

innvalgt) klarte å finne flere villige kandidater slik at utvalget ble på minst seks – syv 

personer. Gruveutvalget har nå syv medlemmer..... 

 

I løpet av landsstyreperioden har Trond Blomlie, Narviklaget, blitt valgt inn som nytt medlem 

i Vassdragsvernutvalget og Jonas Jensen, Saltenlaget, har blitt valgt inn i Fiske- og 

oppdrettsutvalget.  

 

Fylkeslaget har også bevilget penger til Fjordsøksmålet i Førdefjorden som det vil gå fram av 

regnskapet.  

  

 

Forslaget til årsberetning er utarbeidet av: 

 

Dag Johansen, styremedlem i fylkeslaget 
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Regnskap 2023 for Naturvernforbundet i Nordland 

Inntekter Regnskap 2023 Regnskap 2022 Budsjett 2023
NNV Driftstilskudd 100 000 0 0
Medlemskontingent 116 424 114 180 0
NNV - reise-/møtetilskudd 0 10 000 0
Momskompensasjon 8 186 6 271 0
NNV - Grønn helg 0 40 000 0
Sum 224 610 170 451 0

Utgifter Regnskap 2023 Regnskap 2022 Budsjett 2023
Fylkesstyret -Reise/møte/styrearbeid/telefon/internett 18 033 34 785 0
Medlemskontakt/lokallag/porto, kontorrekvisita 0 5 396 0
Abbonement på aviser/blader/nødvendige nettsteder  5 370 5 293 0
Sosiale medier - annonser i media og andre steder 0 3 466 0
Gaver til medlemmer og samarbeidspartnere 6 271 0 0
NNV Regnskapsføring 10 000 10 000 0
Aktiviteter knyttet til aktivitetstilskudd 0 0 0
Årsmøte 23 006 24 234 0
Grønn helg 0 47 174 0
Sum 62 680 130 348 0

Resultat 161 930 40 103 0

Saldo på bank 31.12 243 443 61 301
Fylkeslaget har til gode (fordringer) 0 40 000
Fylkeslaget skylder (gjeld) 20 945 40 754


